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احمد صدری« سرپرست دفتر 
موسیقی شد

معاون امور هنری طی حکمی احمد صدری را 
به عنوان سرپرست دفتر موسیقی معرفی کرد.

عمومی  روابط  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
معاونت امور هنری؛ نادره رضایی در حکم خود 
نوشته است: »جناب آقای دکتر احمد صدری، 
نظر به شایستگی، تجارب و سوابق جنابعالی و با 
توجه به ضرورت ساماندهی امور جاری در دفتر 
امور موسیقی، تا تعیین مدیرکل، به موجب این 
حکم، به عنوان سرپرست دفتر امور موسیقی 

منصوب می شوید.«
احمد صدری کارشناسی ارشد رشته پژوهش 
هنر با گرایش موسیقی و درجه یک هنری از 
شورای ارزشیابی هنرمندان وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی دارد.
صدری پیش از این در جشنواره های موسیقی 
نواحی و فجر در شورای سیاستگذاری و دبیری و 
بخش های اجرایی، حضوری فعال داشته است.

»گل یا پوچ ۲« با اجرای مهران 
مدیری مجوز گرفت

جدیدترین  در   »۲ پوچ  یا  »گل  تولید  مجوز 
جلسه شورای صدور مجوز ساترا اعطا شد.

عمومی  روابط  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
و  صوت  رسانه های  مقررات  تنظیم  سازمان 
در  ساترا  مجازی،  فضای  در  فراگیر  تصویر 
راستای ارتقای کیفیت، سلامت و جذابیت آثار 
رسانه های صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش 
خانگی مجوز تولید »گل یا پوچ ۲« را صادر کرد.

تنظیم  سازمان  مجوز  صدور  شورای  اعضای 
در  فراگیر  تصویر  و  رسانه های صوت  مقررات 
علی  از  تشکر  و  تقدیر  ضمن  مجازی  فضای 
اسدزاده تهیه کننده و کارگردان »گل یا پوچ ۱« در 
جلسه شورای صدور مجوز این سازمان، با صدور 

مجوز تولید »گل یا پوچ ۲« موافقت کردند.
کارگردانی  به   »۱ پوچ  یا  »گل  رئالیتی شوی 
مهران  اجرای  با  اسدزاده  علی  تهیه کنندگی  و 
مدیری از مردادماه امسال در سکوی »فیلیمو« 

منتشر شد.

سارینا فرهادی بازیگر »اشتیاق« شد
سارینا فرهادی به عنوان یکی از بازیگران فیلم 
لهستان  و  یونان  مشترک  محصول  »اشتیاق« 

مقابل دوربین رفت.
نخست  بخش  فیلمبردای  ایسنا،  گزارش  به 
این فیلم در یونان به پایان رسیده و قرار است 
بازیگران این فیلم به زودی در لهستان نیز مقابل 

دوربین بروند.
فیلم  در  بازی  سابقه  که  فرهادی  سارینا 
ساخته  »قهرمان«  و  »جدایی«  اسکار  برنده 
در  دارد  کارنامه  در  را  فرهادی  اصغر  پدرش 
فیلیپ  کنار  در  اروپایی  سینمایی  پروژه  این 
پلاویاک بازیگر شناخته شده سینمای لهستان 
همبازی  صربستانی،  بازیگر  یوریچ  برانکو  و 

شده است.
به گزارش خبرگزاری لهستان )PAP(، کارگردانی 
فیلم »اشتیاق« با عنوان اصلی »Lachtara« را 
سبستین کندروکوستاس، فیلمساز لهستانی بر 
عهده دارد. این فیلم جاده ای درباره مشکلات 
خانواده ای است که به دلیل اختلافات فرهنگی و 
مهاجرت از هم پاشیده شده است. پدری یونانی 
و پسرش از لهستان، هر دو در نقطه عطفی در 
زندگی خود، پس از ۲0 سال در آتن ملاقات می 
کنند اما حضور یک دختر مهاجر ماجرا را تغییر 

می دهد.
این فیلم محصول موسسه فیلم لهستان است 
که سال گذشته با فیلم »منطقه مورد علاقه« 
جایزه  کسب  به  موفق  گلیزر  جاناتان  ساخته 

اسکار بهترین فیلم بین المللی سال شد.

سریال »صد سال تنهایی«؛ تجربه ای 
نزدیک به شاهکار مارکز

سریالی که بر اساس رمان معروف »صد سال 
تنهایی« نوشته نویسنده فقید کلمبیایی و برنده 
جایزه نوبل گابریل گارسیا مارکز و توسط نتفلیکس 
ساخته شده، با تمجید منتقدان همراه شده است.

به گزارش ایسنا، گونزالو مایارینو فلورز در مطلبی 
در روزنامه کلمبیایی »ال اسپکتادور« درباره سریال 
»دو  است:  نوشته  تنهایی«  سال  »صد  جدید 
قسمت اول اقتباس نتفلیکس از رمان »صد سال 
تنهایی« را دیده ام که بر اساس شاهکار بزرگ ترین 
رمان نویس ما ـ گابریل گارسیا مارکز ـ برنده نوبل 
ادبیات کلمبیاست و از دیدن آن خوشحال شدم.«

و  خیالی  شهر  »ماکوندو،  نوشت:  ادامه  در  او 
محل وقوع داستان، همان طور بود که طی پنجاه 
خوزه  بودم.  کرده  تصور  ذهنم  در  گذشته  سال 
آرکادیو )پدرسالار( همان خوزه آرکادیو بود، اورسولا 
فرزندانشان  و  بود  اورسولا  همان  )همسرش( 
همین طور  داشتم.  یاد  به  که  بودند  همان طور 
شخصیت هایی چون پیلار ترنرا و ملکیادس. همه 
آن ها همان طور صحبت می کردند که طی نیم قرن 
گذشته در ذهنم تصور می کردم. نور هم در ماکوندو 
همان گونه بود که تصور کرده بودم، همان طور که 
درختان، نسیم، جنگل های بارانی، باتلاق و دریا نیز 
این گونه بودند؛ همه چیز همان طور بود که کتاب 
در ذهنم ساخته بود. این سریال، تکرار تصویری از 
فصل هایی بود که خوانده بودم و احساس می کردم 
نزدیک  این قدر  مال خود کرده ام،  را  آن ها  دوباره 
شکلی  به  سریال  این  در  چیز  همه  صمیمی.  و 
ملایم کلمبیایی بود و در عین حال جهانی: انگار 
می توانست در هر نقطه ای از دنیا باشد. بنابراین، 
به نظر می رسد دو کارگردان این سریال، لورا مورا و 
آلکس گارسیا لوپز، دیدگاه من درباره این رمان را که 
در طول عمرم از بازخوانی آن شکل گرفته است، به 
اشتراک می گذارند. می دانم که ممکن است دیگران 
نظر متفاوتی داشته باشند، اما می توانم بگویم که 
این اقتباس از رمان، باعث نمی شود گارسیا مارکز 
در گورش ناراحت شود. شاید حتی خوشحال یا 

آسوده باشد، چه کسی می داند؟
درباره سریال »صد سال  ادامه  در  منتقد  این 
تنهایی« که توسط سامانه نمایش آنلاین نتفلیکس 
ساختهو عرضه شده، می گوید: »فضای رنگارنگ و 
پرشور این اثر که ابتدا در قالب کلمات پدیدار شد، 
اکنون به صورت سینمایی یا دیداری-شنیداری به 
تصویر کشیده شده است. این اثر به دست بسیاری 
از مردم این سیاره، به ویژه کودکان، خواهد رسید، 
کودکانی که اکنون وارد این دنیای شگفت انگیز با 
از  برخی  »بازآفرینی  می شوند.«  بی پایان  زیبایی 
این آثار هنری ماندگار، امری غیرمعمول نیست. 
من معتقدم که »صد سال تنهایی« در کنار آثاری 
»هملت«  کیشوت«،  »دن  »اودیسه«،  همچون 
یا »کمدی الهی« قرار می گیرد. این اثر نه از نظر 
در  نویسنده  شاعرانه  خلاقیت  و  زبانی  ساختار 
استفاده از زبان اسپانیایی و نه از نظر نمادین یا 
عمق و زیبایی خیره کننده موقعیت هایی که شرایط 
انسانی را تصویر می کنند، کمبودی ندارد. »هنگام 
تماشای قسمت ها، به یاد لحظه ای افتادم که یک 
هنر خوشبختانه به هنر دیگری نفوذ می کند، مثل 
پازولینی.  پائولو  پیر  ایتالیایی  کارگردان  فیلم های 
تنهایی«  سال  »صد  می گویم  و  می کنم  جسارت 
نتفلیکس فاصله چندانی با آثار پازولینی ندارد. بر 
اساس آنچه دیده ام، این اثر به همان اندازه خوب 
اقتباس های  که  است  شده  ساخته  و  اندیشیده 
شاعرانه پازولینی از »دکامرون«، »انجیل متی«، 
»ادیپ شهریار« و »هزار و یک شب« بوده است.«

رمان »صد سال تنهایی« داستانی است درباره ی 
خوزه و اورسولا که در برابر مخالفت های والدینشان 
به  تا  را ترک می کنند  ازدواج کرده و روستایشان 
جستجوی یک خانه ی جدید بپردازند. آنها به همراه 
تأسیس  به  را  ماجراجویان، سفرشان  و  دوستان 
یک آرمانشهر در کنار یک رودخانه از سنگ های 
پیشاتاریخی که ماکوندو نام گذاری می کنند، آغاز 
آینده ی  بوئندیا،  نسل  از  نسل  می کنند. چندین 
این شهر افسانه ای را شکل می دهند که از جنون، 
عشق های غیرممکن، جنگ خونین و بیهوده و یک 
نفرین وحشتناک که آن ها را به ۱00 سال تنهایی 

محکوم می کند، رنج می برد.
منتشر   ۱۹۶۷ سال  در  که  مارکز  گارسیا  رمان 
شده، بیش از ۵0 میلیون نسخه فروش داشته و 
به بیش از ۴0 زبان ترجمه شده است. این اقتباس 
یکی از بزرگ ترین تولیدات در تاریخ آمریکای لاتین 
است که به زبان اسپانیایی فیلم برداری شده و با 
حمایت خانواده نویسنده در زادگاهش در کلمبیا 

ساخته شده است.
قسمت های  کارگردانی  که  لوپز،  گارسیا  الکس 
۱، ۲، ۳، ۷ و ۸ را بر عهده داشته، به نتفلیکس 
گفته است: »کارگردانی این پروژه هم چالشی و هم 
ماجرایی بوده است؛ در نهایت، در زندگی، پذیرش 
انجام  که  کاری  به  تا  است  ضروری  ریسک ها 
می دهیم معنا ببخشیم. وقتی به اقتباس صد سال 
تنهایی وارد شدم، هدفم خلق چیزی اصیل بود که 
ویژگی یک تولید بین المللی را داشته باشد، زیرا این 

داستان سزاوار آن است.«
و ۶  کارگردانی قسمت های ۴، ۵  که  مورا  لاورا 
را به عهده داشته، نیز اظهار کرد: »به عنوان یک 
فیلم ساز و یک کلمبیایی، کار بر روی پروژه ای به 
این پیچیدگی و مسئولیت پذیری چون صد سال 
بوده  بزرگی  چالش  و  افتخار  من  برای  تنهایی، 
است. ما همیشه تلاش کرده ایم تفاوت زبان های 
ادبی و تصویری را درک کنیم و تصاویری بسازیم 
که زیبایی، شعر و عمق اثری را که بر کل جهان 
تأثیر گذاشته، در خود داشته باشد. ما این کار را با 
عشق و احترامی فراوان به رمان صد سال تنهایی و 

با حمایت یک تیم استثنایی انجام داده ایم.«
قسمت  شامل ۱۶  تنهایی«  سال  »صد  سریال 
است و در دو فصل که هر کدام شامل هشت 
قسمت است، منتشر خواهد شد. فصل اول این 
سریال در تاریخ ۱۱ دسامبر )۲۱ آذرماه( عرضه شد.

با گذشتن تعداد مخاطبان امسال سینمای ایران 
از مرز ۲۸ میلیون و ۶00 هزار نفر، رکورد ۲۴ساله 
مخاطبان سینما شکسته شد. این تعداد مخاطب، 
این  رساند.  تومان  میلیارد   ۱۶00 به  نیز  را  گیشه 
رکوردزنی در شرایطی محقق شده که امکان بهبود 
آمار مخاطبان سینما تا پایان سال همچنان وجود 
دارد و از این رو، هیچ بعید نیست که سینما بتواند 
از آمار ۳۳ میلیون مخاطب سال ۱۳۷۹ نیز  حتی 

عبور کند.
به گزارش ایرنا، هم اکنون ۳ کمدی »هفتادسی«، 
»زودپز« و »صبحانه با زرافه ها« مخاطبان بسیاری 
میان،  این  از  که  می دارند  گسیل  سینماها  به  را 
با توجه به اکران دیرتر به نسبت دو  »هفتادسی« 
فیلم دیگر، ظرفیت بالاتری برای جذب مخاطب طی 
هفته ها و ماه های آتی دارد بنابراین با چنین ترکیبی 
که هم اکنون روی پرده است و البته اکران نوروزی که 
برای امسال احتمالا از نیمه های اسفند آغاز خواهد 
شد، می توان آمار مخاطبان و فروش گیشه بهتری را 

هم برای امسال سینمای ایران پیش بینی کرد.
وقتی ۳ فیلم ۴0درصد مخاطبان امسال را از آن 

خود کردند
اگر آنچه در بهمن ۱۴0۱ رخ داد و فروش فیلم های 
معمول روی پرده از فروش فیلم های جشنواره فجر 
بیشتر شد، امسال نیز تکرار شود، سینماها تا همان 
پایان بهمن موفق خواهند شد تا با عبور از آمار ۳۳ 
میلیون مخاطب، تاریخ ساز شوند که البته تحقق این 
امر، متوجه اکران یک تا دو فیلم پرمخاطب، برای 
ارائه  با  که  نوروزی است  اکران  آغاز  تا  کنونی  بازه 

مشوق هایی، این مهم نیز دست یافتنی است.
سینمای ۱۴0۳ تا امروز، ۶ فیلم با فروش بالاتر از 
۱00 میلیارد تومان و ۱0 فیلم که مخاطبان میلیونی 
داشته  است. در راس این فهرست، کمدی »تگزاس 
۳« قرار دارد که ۴ میلیون و ۴۴۶ هزار مخاطب جذب 
کرد و ۲۵0 میلیارد تومان فروخت. به عبارتی این فیلم 
امسال  مخاطبان  از  امروز ۱۶درصد  به  تا  توانسته 

سینما را در اختیار داشته باشد.
آن  از  بیشتری  انتظار  که  نیز  »زودپز«  کمدی 
 ۳ با  تاکنون  شد،  فیلم سوزی  قربانی  و  می رفت 
تومان  میلیون و ۷۳0 هزار مخاطب، ۲0۹ میلیارد 
فروخته که ۱۳درصد مخاطبان کلی سینما تا به امروز 

محسوب می شود.
کمدی »هفتادسی« نیز تا امروز با ۳ میلیون و ۵0 
هزار مخاطب، به فروش ۱۷۲ میلیارد تومانی دست 
یافته است یعنی ۱۱ درصد از کل مخاطبان امسال 

سینما را به خود اختصاص داده است.
بنابراین ۳ فیلم پرمخاطب و پرفروش امسال، همه 
کمدی بودند که توانستند با سهم ۶۳۱ میلیاردی از 
امروز ۴0درصد کل مخاطبان  به  تا  فروش گیشه، 

سینما را به خود اختصاص دهند.
با  »صبحانه  عشق«،  »مست  خونی«،  »تمساح 
زرافه ها«، »پول و پارتی«، »خجالت نکش ۲«، »سال 
و  »قیف«  »بی بدن«،  قهرمان«،  »ببعی  گربه«، 
»مفت بر«، ترکیب دیگر فیلم های پرمخاطب امسال 

را تشکیل می دهند.
رکورد ۲۴ساله مخاطبان سینما شکسته شد

سنگ اول: آمار سال ۷۹، سنگ دوم: آمار سال ۷۶
سینمای ایران درحالی امروز به جذب ۲۸ میلیون 
و ۶00 هزار مخاطب رسیده که این میزان برای سال 

گذشته، ۲۸ میلیون و ۲۶0 هزار مخاطب بود.
تعداد مخاطبان سینما در سال ۱۴0۱، ۱۳ میلیون و 
۷00 هزار نفر بود. این آمار برای سال ۱۴00، ۷ و ۲00 

هزار نفر اعلام شد.
به این ترتیب، در سال ۹۹، ۷00 هزار نفر

در سال ۹۸، ۲۶ میلیون و ۴00 هزار نفر
به  )و  نفر  در سال ۹۷، ۲۷ میلیون و ۵00 هزار 

تعبیری ۲۸ میلیون و ۵۴0 هزار نفر(
در سال ۹۶، ۲۲ میلیون و ۹00 هزار نفر
در سال ۹۵، ۲۵ میلیون و ۹00 هزار نفر
در سال ۹۴، ۱۳ میلیون و ۴00 هزار نفر
در سال ۹۳، ۱۲ میلیون و ۷00 هزار نفر
در سال ۹۲، ۹ میلیون و ۷00 هزار نفر
در سال ۹۱، ۱0 میلیون و ۷00 هزار نفر
در سال ۹0، ۱۴ میلیون و ۶00 هزار نفر

در سال ۸۹، ۱۱ میلیون نفر
در سال ۸۸، ۱۸ میلیون و ۲00 هزار نفر
در سال ۸۷، ۱۵ میلیون و ۲00 هزار نفر
در سال ۸۶، ۱۴ میلیون و ۵00 هزار نفر

در سال ۸۵، ۱۶ میلیون نفر

در سال ۸۴، ۱۵ میلیون و ۲00 هزار نفر
در سال ۸۳، ۱۶ میلیون و ۵00 هزار نفر
در سال ۸۲، ۱۳ میلیون و ۳00 هزار نفر
در سال ۸۱، ۱۸ میلیون و ۱00 هزار نفر
در سال ۸0، ۲۱ میلیون و ۷00 هزار نفر

و در سال ۷۹، ۳۳ میلیون نفر به سینما رفتند.
اگر سینما بتواند از سد ۳۳ میلیون مخاطب سال 
۷۹ عبور کند )امری که دور از دسترس نیست( قله 
بعدی برای فتح، ۳۳ میلیون و ۹00 هزار نفر سال ۷۸ 
است. سنگ بزرگ اما آمار سال ۷۶ است که در این 
سال، ۳۹ میلیون و ۹00 هزار نفر به سینما رفتند. 
شکستن این آمار نیازمند برنامه ریزی هدفمند در 
تقسیم گونه های مختلف سینمایی در طول بازه های 

مختلف سال است.
رکوردشکنی با چاشنی بهبود وضع کیفی

اینکه سینما بتواند تا پایان امسال، رکورد مخاطبان 
۲۴ساله سینما را بشکند، رخدادی قابل توجه است؛ 
سینمای ۱۴0۳ در شرایطی به این مهم دست می یابد 
که تعداد فیلم های تاثیرگذار برای رقم خوردن چنین 
آن که  حال  می رسد  عنوان   ۱0 از  بیش  به  آماری، 
اتفاق در رقم خوردن مخاطبان سال گذشته،  این 
تحت تاثیر فروش تنها ۲ فیلم بود. این امر نشان داد 
روند افزایش تعداد بازیگران موثر اتفاق مهمی است 

که ادامه آن برای سال آینده نیز کارآمد است.
استقبال  کیفیت  به  گذشته  سال  که  ایرادی 

مخاطبان وارد بود، محدود بودن این استقبال ها به 
تنها ۲ فیلم »فسیل« و »هتل« بود. امسال این تعداد 
فیلم ها افزایش یافته و شاخص کیفی بر روی »تجمع 
فیلم های کمدی در رقم خوردن این آمار« معطوف 
شده است. به نظر می رسد که حفظ تعدد فیلم های 
تاثیرگذار در میزان مخاطبان و افزوده شدن گونه های 
دیگری از جمله اجتماعی، کودک و... بتواند سال 
فردا  سینمای  برای  را  پرمخاطب تر  و  پرفروش تر 

برنامه ریزی کند.
همچنانکه نگاهی به روند تولیدات ماه های گذشته، 
این امیدواری را ایجاد کرده است که در اکران سال 
آینده، سهم سینمای اجتماعی و کودک به میزان 
قابل توجهی افزایش یافته و این فیلم ها نیز رقابت 
تنگاتنگی را با کمدی ها در حوزه مقبولیت مردمی 

آغاز کنند.
تنها یک برنامه ریزی هدفمند برای بازه های مختلف 
سال می تواند مخاطبان هدف بسیاری را به سینما 
بیاورد. نخستین چالش اکران سال آینده از همین 
از  رمضان  مبارک  ماه  می شود؛  آغاز  نوروز  اکران 
نیمه های اسفند آغاز می شود و نخستین روز سال 
امر  همین  است.  همزمان  قدر  لیالی  با  نیز  آینده 
سال  اکران  برای  هوشمندانه  و  مدون  برنامه ریزی 
آینده را می طلبد تا روند صنعتی شدن سینمای ایران 
دست کم در حوزه میزان استقبال مخاطب، به یک 

استاندارد قابل اعتنا نزدیک شود.

دشوارترین  را  اثر  این  الفبا«  جشنواره  »نمایش  کارگردان 
کارگردانی اش در تئاتر خواند و گفت: »نمایش جشنواره الفبا« 
لباس  و  پرده اش طراحی صحنه  کامل است که هر  نمایش   ۱۱

جداگانه ای دارد. این اثر به اندازه ۱۱ نمایش سخت بود. 
گلاب آدینه »نمایش جشنواره الفبا« نوشته افشین هاشمی را 
از پنج شنبه ۲۹ آذر با گروه تئاتر مروارید در تماشاخانه ملک روی 

صحنه برده است.
نمایش »جشنواره الفبا« با شعار »همه شما داورید« تا ۲0 دی 

هر روز ساعت ۱۹ در تماشاخانه ملک میزبان مخاطبان است.

به  اشاره  با  ایرنا،  تئاتر  خبرنگار  با  گفت وگو  در  آدینه  گلاب 
نمایش  کارگردانی  اظهار داشت:  تئاتر  کارگردانی  سابقه اش در 
»بانوی محبوب من« سخت بود. چون یک فیلم قرار بود به تئاتر 
بار سنگین مسئولیت بر  تبدیل شود. در نمایش »پرده خانه« 
دوش من بود که چگونه نمایشنامه ارزشمند و موفق استاد بهرام 
بیضایی را روی صحنه ببرم. در کنار این دو نمایش کارگردانی 

»نمایش جشنواره الفبا« خیلی خیلی مشکل بود.
وی افزود: روز اولی که کار را شروع کردیم، به آقای یزدانی، 
طراح صحنه گفتم که فکر می کنم یکی از سخت ترین طراحی 
های صحنه شما باشد. چون در یک نمایش دو ساعته که یک 
قصه مجزا دارد، طراحی مشخص است و نهایتا دو صندلی بیرون 

می رود. ولی در این نمایش ما ۱۱ بار طراحی صحنه داریم.
که  دارند  بازیگر حضور   ۱۶ پرده   ۱۱ این  در  داد:  ادامه  آدینه 
اجرا  برای  آقا هستند. چون کمبود زمان  نفر  نفر خانم و ۶   ۱0
داشیم و باید سالن را به گروه بعدی می دادیم، من ۲ قسمت از 
نمایشنامه را حذف کردم. مجبور شدم قرعه کشی کنم و ۲ بخش 

را کنار بگذارم.
بازیگر فیلم های روسری آبی، زرد قناری و مهمان مامان درباره 
داوری مکتوبی که توسط تماشاگران در این نمایش انجام می شود 
توضیح داد: چالشی را طراحی کردیم و  خواستیم بازیگران برای 
برای  طرف  آن  از  شوند.  روبرو  داوران  از  جماعتی  با  بار  اولین 
اولین بار می خواستم تماشاچی مشارکت مستقیم داشته باشد 

و خودش را مسئول بداند و وظیفه داوری بر عهده اش باشد.
وی با تاکید بر این که هر تماشاچی در فرایند داوری می تواند 
خودش را محک بزند بیان کرد: مخاطب می تواند با خودش بگوید 
حالا که به من محملی برای داوری داده اند؛ من چگونه برخورد 
کنم؟ سرسری و بی حوصله بگویم »خوب بود«، »بد بود«؛ یا 
ریزبین باشم؟ چطور می توانم پس از هر نمایش از اجرا منفک 

بشوم و اظهار نظر کنم؟ من یک خلاف عادتی برای تماشاچی 
به وجود آوردم و این نکته خیلی برایم مهم است. این تئاتر یک 
این  از  این که مردم چگونه  پژوهانه جدید است.  تجربه مردم 

دموکراسی استفاده می کنند بستگی به خودشان دارد.
کرده  دریافت  مردمی  آرای  از  که  بازخوردهایی  درباره  آدینه 
واقعا  گروهی  یک  خوانیم.  می  را  رای ها  شب  هر  ما  گفت: 
تماشاگران فهیم هستند. آگاه هستند و دقیق نگاه می کنند. یک 
تعدادی از تماشاگران منصفانه و کاملا دلی رای می دهند. آنها 
می نویسند سلیقه من نبود ولی فلان بخشش خوب بود. عده ای 
هم خیلی بی رحمانه می گویند خوشمان نیامد. یک تعدادی هم 
رای هایی می دهند که ربطی به نمایش ندارد. این تجربه خیلی 

برای گروه ما و تماشاگران جالب است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا در شرایط فعلی کارگردانی 
تئاتر را انتخاب کرده بیان کرد: من دیوانه تئاتر هستم. بین یک 
انتخاب  را  تئاتر خوب  نکنید که  تئاتر خوب و فیلم خوب شک 

می کنم.
به گزارش ایرنا، آدینه یکی از موفق ترین و محبوب ترین بازیگران 
سینما و تلویزیون است. او در سال ۱۳۷۳ برای نقش آفرینی در 
فیلم »روسری آبی« سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش مکمل 
زن را دریافت کرد. آدینه همچنین برای نقش آفرینی هایش در 
خواب  همه  وقتی   ،)۱۳۸۲( مامان  مهمان   ،)۱۳۶۷( قناری  زرد 
بودند )۱۳۸۴(، و من دیه گو مارادونا هستم )۱۳۹۳( نامزد دریافت 

سیمرغ بلورین بهترین بازیگر زن شد.
وی چندین نمایشنامه از بهرام بیضایی از جمله مرگ یزدگرد و 

سلطان مار و پرده خانه را روی صحنه برده است.
این بازیگر در چندین نمایش مانند داستانی نه تازه، همشهری، 
دایره گچی قفقازی، پوف، در مصر برف نمی بارد، مادام پی پی و 

سیندرلا بازی کرده است.

عبور مخاطبان سینمای ایران از مرز ۲8 میلیون و ۶00 هزار پس از  ۲4سال

رکورد مخاطبان سینما شکسته شد
عملکرد سینماها تا پایان شب گذشته نشان می دهد که سینمای ایران موفق شده به لحاظ جذب مخاطب، به بالاترین میزان طی ۲۴ سال گذشته برسد.

کارگردانی »نمایش جشنواره الفبا« به اندازه ۱۱ نمایش سخت بودگلاب آدینه:

3 فیلم 
پرمخاطب 
و پرفروش 

امسال، کمدی 
بودند که 

توانستند با 
سهم ۶31 

میلیاردی از 
گیشه، تا امروز 
40 درصد کل 

مخاطبان امسال 
را از آن خود 

کنند

هر چندوقت یک بار ویدیویی عجیب از اجرای زنده خوانندگان موسیقی پاپ در فضای 
مجازی وایرال می شود؛ ویدیوهایی که اوضاع نه چندان درست موسیقی پاپ را به تصویر 

می کشند و نشان از ناتوانی برخی از خوانندگان در عرصه اجرا و جای خالی خلاقیت دارند.
به گزارش ایسنا، در سال های گذشته اجراهای صحنه ای پاپ هر بار به صورت متفاوتی 
خبرساز بوده اند، گاه به علت پلی بک خوانندگان، گاه به علت انجام حرکات عجیب و غریب و 

گاه حتی بخاطر پلی پک نوازندگان!
به  باتوجه  تغییرات شده است؛ درحقیقت  تا حدی دستخوش  گویا وضعیت  اخیرا  اما 
انتقادهایی که همواره بر نحوه اجرای خوانندگان و نوازندگان کنسرت های موسیقی پاپ وارد 
بود، گویا این افراد تصمیم گرفته اند که به هر قیمتی که شده، روی صحنه اجرای زنده داشته 

باشند، حتی اگر این امر به معنای فالش و بد خواندن آنها باشد.
البته ممکن است که طی یک کنسرت، بخش هایی هم باشد که کار خواننده خوب از آب در 
بیاید و لزوما کل کار خراب نشود، اما مسئله اینجا است که در چنین مواقعی اگر قرار است 
ویدیویی از اجرای این خواننده یا نوازندگان در فضای مجازی منتشر شود، قطعا آن ویدیو 
موجب آبروریزی آنها خواهد شد، نه اینکه نمایانگر آن بخش هایی باشد که خواننده تا حدی 
کار خود را خوب پیش می برد. نمونه این امر، اجراهای اخیر افرادی همچون میثم ابراهیمی، 
مجید رضوی، علیرضا طلیسچی، بهنام بانی و ... است. ماجرا از این قرار است که طی چند 
وقت اخیر مدام ویدیوهای یکی از کنسرت های میثم ابراهیمی به صورت طنز در فضای مجازی 
منتشر می شد. در این ویدیوها، این خواننده را می بینیم که در حال خواندن است ولی معلوم 
نیست که چه می خواند و حتی برخی بخشی از موزیک ویدیوی آهنگ را در کنار ویدیویی از 

اجرای زنده همان آهنگ، در کنار هم قرار داده و به تمسخر اجرای خواننده پرداخته اند.
همچنین ویدیویی از اجرای کنسرت مجید رضوی هم اخیرا دست به دست می شود که دقیقا 

همین مشکل را دارد؛ چراکه اصلا مشخص نیست خواننده چه می خواند و حتی برخی از 
کاربران فضای مجازی حال این افراد را طبیعی ندانسته اند.

در ویدیوهای دیگری هم شاهد آکروبات بازی علیرضا طلیسچی و بهنام بانی روی صحنه 
هستیم که معلوم نیست به چه دلیل اما به یک باره تصمیم به پرش ها بلند روی صحنه 

می گیرند و با هر بار تکرار این امر، می توانند تشویق مخاطب را داشته باشند.
البته که انجام حرکات موزون یا حتی پرش روی صحنه اجرای کنسرت در خارج از کشور هم 
امر غریبی نیست، اما فضا کاملا متفاوت است. به این صورت که خواننده مثلا در یک کنسرت 
پر شور و هیجان در حال نمایش یک اجرای واقعی است و در این میان به علت فضای حاکم 
در کنسرت و برای برانگیختن هیجان بیشتر تماشاچیان اقدام به پرش از یک ارتفاع می کند و 
این گونه فضای کنسرت را مهیج تر می سازد. درحقیقت این اقدامات بخشی از برنامه ریزی های 

تیم اجرایی برای کنسرت است نه اینکه خواننده به صورت فی البداهه اقدام به پرش کند!
نمونه این نوع اقدامات را می توان، پرش معروف لیدی گاگا در سوپربال دانست که هنرمند 
از بالای استادیوم روی استیج فرود آمد، حتی بندبازی های »پینک« روی صحنه یکی از این 
موارد است. زمانی که مخاطب برای حضور در یک کنسرت هزینه می کند، حق دارد که از یک 
محصول خوب بهره مند شود و شاهد مناظری جذاب باشد. درحقیقت مخاطب هزینه می کند 
تا به تماشای کنسرت خواننده محبوب خود بنشیند و از اجرای زنده او لذت ببرد و بدین ترتیب 
یک ساعت و نیم از هیاهوی جامعه بدور باشد. با این وجود برگزاری کنسرت های این روزهای 
کشور به هر چیزی شباهت دارند جز کنسرت، خواننده و تیمش گویا به علت نداشتن توانایی 
همه کار می کنند تا مخاطب را سرگرم کنند و حتی بیشتر مایه خنده آنها می شوند تا اجرای یک 
کنسرت درست و حسابی. حال اگر این افراد استعداد بیشتری در خنداندن مخاطب دارند، 

پس چرا به سمت طنز نرفته اند و پیشه خوانندگی را در پیش گرفته اند؟

این افراد با هزینه های گزاف و تبلیغات سنگین، مخاطب را به سالن های کنسرت می کشانند 
و حتی حق افراد بااستعداد را پایمال می کنند، چه بسا خوانندگان و گروه های مستقل خوب 
موسیقی هم کم نداریم که به علت نداشتن حامی مالی یا فعالیت نمی کنند و یا به صورت 
زیرزمینی کار می کنند. تمامی این موارد اما، یک سوال تکراری را به ذهن متبادر می کند، آن 
هم اینکه سیستم مجوزدهی وزارت ارشاد دقیقا چه می کند؟ چگونه می شود که این افراد با این 
میزان از توانایی و استعداد سالن های کنسرت را تسخیر کرده اند، با آن وضعیت ترانه ها به 

راحتی مجوز می گیرند و حمایت می شوند؟
البته که این امر بدین معنا نیست که وزارت فرهنگ مانع فعالیت این افراد شود، اما حداقل 

می تواند مسیر را برای افراد مستعد، هموارتر کند.

وی صحنه چه می کنید؟ آقایان خواننده! دقیقا ر


